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Voorzitter: de heer Bart Martens

Vraag om uitleg van mevrouw Valerie Taeldeman tot mevrouw Joke Schauvliege,
Vlaams minister van Leefmilieu, Natuur en Cultuur, over het inzamelen van pmd bij
bedrijven
- 2146 (2011-2012)

De voorzitter: Mevrouw Taeldeman heeft het woord.

Mevrouw Valerie Taeldeman: Voorzitter, minister, collega’s, op 14 december 2011 keurde
het Vlaams Parlement het nieuwe Materialendecreet goed. Dit vormt een voorlopig sluitstuk
van het duurzaam materialenbeheer in Vlaanderen.

De meerderheidspartijen keurden een resolutie goed waarin gepleit wordt voor bijzondere
aandacht voor een betere scheiding aan de bron bij bedrijven. Parallel aan het decreet is het
nieuwe uitvoeringsbesluit VLAREMA (Vlaams reglement betreffende het duurzaam beheer van
materiaalkringlopen en afvalstoffen) goedgekeurd, dat het VLAREA (Vlaams reglement inzake
afvalvoorkoming en -beheer) volledig vervangt. Het VLAREMA stelt onder andere dat pmd-afval
(plastic flessen, metaalverpakkingen, drankkartons) vanaf 1 juli 2013 ook door bedrijven
gescheiden moet worden ingezameld en dat het voor ophaling moet worden aangeboden.

De afgelopen twee jaar heeft Fost Plus in samenwerking met de afvalsector (Federatie van
Bedrijven voor Milieubeheer, FEBEM) een proefproject gehouden. Doel was om de inzame-
ling van pmd op de werkvloer te stimuleren om zo hetzelfde participatieniveau als bij de
gezinnen te bereiken. Om ervoor te zorgen dat de bedrijven hun pmd beter zouden sorteren,
heeft Fost Plus enerzijds pmd-zakken en ondersteunende communicatie ter beschikking
gesteld voor de deelnemende bedrijven van het proefproject en anderzijds was er ook een
financiële tussenkomst voor de verwerking van het ingezamelde pmd in de sorteercentra. Op
die manier moet deze inzameling economisch haalbaar blijven.

Minister, wat zijn de belangrijkste conclusies van dit proefproject? Welke knelpunten zijn er
naar boven gekomen? Zal Fost Plus dit proefproject voortzetten? Welke bijkomende
initiatieven zullen worden genomen om de bedrijven ertoe aan te sporen pmd te sorteren?

De voorzitter: Minister Schauvliege heeft het woord.

Minister Joke Schauvliege: Voorzitter, collega’s, het proefproject werd van oktober tot
november vorig jaar uitgevoerd en geëvalueerd. In samenspraak met het begeleidingscomité
werd een enquête georganiseerd. Deze werd uitgevoerd als een kwalitatief onderzoek op basis
van diepte-interviews. Er zijn dus geen kwantitatieve conclusies te trekken.

Deze enquête richtte zich naar drie doelgroepen: de ophalers, een random selectie van
deelnemende bedrijven en een random selectie van niet-deelnemende bedrijven. Ook werden
bij vijftien participerende bedrijven plaatsbezoeken uitgevoerd om zich te vergewissen van de
operationele realiteit. Daarnaast werden diverse analyses uitgevoerd op het niveau van de
ingezamelde kwaliteit en de resultaten op operationeel niveau – hoeveelheden, samenstelling
van het residu enzovoort.

Uit de enquêteresultaten bij de deelnemende bedrijven blijkt het volgende. Twee derde van de
deelnemende bedrijven nam reeds eerder, onafhankelijk van het proefproject, de beslissing
om selectief pmd-afval in te zamelen. De deelnemende bedrijven blijken intern erg
milieubewust te zijn, sommige evenwel vanuit het objectief van een ISO-certificaat. De
kostprijs speelt bij deze bedrijven een ondergeschikte rol. Op het operationele vlak wordt er
veel inventiviteit aan de dag gelegd. De moeilijkheid ligt vooral in de effectieve eerste
implementatie van het sorteren, bijvoorbeeld de keuze van de juiste vuilnisbakken. Ook
ondervinden bedrijven waar klanten, huurders of onderaannemers over de vloer komen, meer
problemen. Een constante sensibilisering van de werknemers inzake de kwaliteit blijkt
aangewezen. Het communicatiepakket wordt door de deelnemende bedrijven sterk
geapprecieerd en voornamelijk de aangeboden affiches worden veelvuldig gebruikt.
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Uit de enquêteresultaten bij de niet-deelnemende bedrijven bleek het volgende. De
aangehaalde redenen om niet te participeren zijn zeer divers: onvoldoende pmd-afval, te
weinig plaats of tijd, slechte kwaliteit en het sorteergedrag van de werknemers.

Uit de enquêteresultaten bij de ophalers bleek het volgende. Voor de actuele transportkost
wordt er een positief effect verwacht van een eventuele schaalvergroting: hoe meer bedrijven
participeren, hoe vollediger en efficiënter, en bijgevolg kostenvriendelijker. Wat de
participatiegraad en de ingezamelde hoeveelheden betreft, verdubbelde tussen 2010 en 2011
het aantal participerende bedrijven en de ingezamelde hoeveelheid. Dit resulteert in een
maandelijks opgehaalde hoeveelheid van 45 ton pmd-afval bij net iets minder dan 300
participerende bedrijven.

Er werden twee knelpunten gedetecteerd. Er is de kwaliteit van het ingezamelde pmd-afval:
het ingezamelde pmd-afval bevat gemiddeld genomen 20 procent residu. Dit is een resultaat
dat beneden de verwachting ligt en slechter is dan het gemiddelde bij de Belgische
huishoudens. Op het vlak van het stimuleren van het correcte sorteergedrag is er dus nog een
ruime verbeteringsmarge. En er is de operationele realiteit bij de bedrijven: het is niet voor
elk type bedrijf evident om de juiste vuilnisbakken te kiezen en voldoende draagvlak te
creëren.

Fost Plus heeft de intentie en duidelijke wil om de selectieve inzameling van het pmd-afval
bij bedrijven verder te ondersteunen en te faciliteren. Dit engagement blijkt uit de stappen die
op dit ogenblik door Fost Plus ondernomen worden om op basis van de uitgevoerde evaluatie
instrumenten te ontwikkelen om bedrijven nog beter en efficiënter te helpen en specifieke
hulpmiddelen te ontwikkelen.

Fost Plus wenst op drie niveaus initiatieven te ontplooien. Er is de introductiefase: bedrijven
overtuigen van het belang van deze selectieve inzameling van pmd-afval en dit onafhankelijk
van de verplichting vanaf 1 juli 2013 in Vlaanderen. Er is de implementatiefase: het
maximaal faciliteren van de effectieve implementatie op de bedrijfsvloer via de ontwikkeling
van een soort starterspakket. En er is de nazorgfase: bijvoorbeeld de ontwikkeling van een
kwaliteitslogboekje voor de afvalverantwoordelijke van het bedrijf en een rubriek
‘veelgestelde vragen’ die online consulteerbaar is. Zo hoopt men dat meer bedrijven zullen
deelnemen en dat de resultaten beter zullen zijn.

De voorzitter: Mevrouw Taeldeman heeft het woord.

Mevrouw Valerie Taeldeman: Minister, ik dank u voor uw antwoord. Ik wou gewoon de
stand van zaken kennen naar aanleiding van het proefproject.

De voorzitter: De vraag om uitleg is afgehandeld.

■ 


